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Zápis z 10. zasedání Národní koordinační skupiny 

pro digitální vysílání v ČR ze dne 26. 4. 2007 
doba konání: 14:00 - 16:30 hod. 

 
 
Přítomní členové a hlasující alternáti: 

Ing. Zdeněk Duspiva, předseda NKS,národní koordinátor pro digitální vysílání v ČR 
JUDr. Petra Smolíková, místopředsedkyně NKS za MK 
Ing. Zdeněk Musil, CSc, člen NKS za MŽP 
Ing. Václav Žák, člen NKS za RRTV 
Ing. Monika Kučerová, členka NKS za ÚOHS 
Ing. Karel Staněk, člen NKS za MI, Organizační výbor NKS 
Ing. Pavel Kalina, CSc, alternát NKS za MF 
Ing. Pavel Říha, alternát NKS za MPO 
Ing. Jiří Duchač, alternát NKS za ČTÚ 

Přítomní alternáti bez hlasovacího práva: 
Ing. Vladimír Hejkal, alternát NKS za MI, Organizační výbor NKS 
Mgr. Luděk Schneider, alternát za MK 
Ing. Jana Konopiská, alternátka NKS za ÚOHS 

Organizační výbor NKS: 
Denisa Hrabáková, vedoucí OV NKS 

 
 
Zasedání řídil předseda NKS a národní koordinátor Ing. Zdeněk Duspiva a 
podle programu byly projednány tyto body: 
 
1.    Zahájení 

Předseda NKS: 
• přivítal přítomné 
• informoval o aktuální situaci 
• ISSS Hradec Králové: 2. – 3. 4. 07 

- aktivní účast společně s dalšími institucemi v bloku digitalizace 
• Českokrumlovská mediální konference: 19. 4. – 20. 4. 07 

- aktivní účast 
- uzavřená etapa „generální dohody“ 
- úprava mediálního zákona –širší diskuze a shoda na potřebě přijetí 

novely zákona 
- rozšířené požadavky TV NOVA na počet bonusových licencí 

+mpeg4 
- kritika informační kampaně v regionu Domažlic (zadavatel MI ČR) 

• Výroční Konference  ČAKK: 23. – 24. 4. 07 
- aktivní účast  
- všeobecná kritika informační kampaně v regionu Domažlic 
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• Vznik Pracovní komise MI ČR pro vyhodnocení dopadů informační 
kampaně k přechodu na digitální vysílání v regionu Domažlic  
předseda:  Ing. Stádník – ředitel sekce, MI ČR,  
členové:  Ing. Duspiva, předseda NKS  

Tomáš Vrbík, ředitel Kanceláře náměstka, MV ČR 
tajemnice: Denisa Hrabáková, vedoucí Kanceláře ministra, MV ČR 

• informační kampaň na Domažlicku – pozvání hostů = realizátorů 
kampaně MI ČR 

• příprava na jednání s Asociací krajů ČR 
• dopad zrušení MI na NKS a její možný přechod pod jiný resort   

 
Předseda NKS informoval přítomné o potřebě posílení NKS pro lepší pozici 
vyjednávání ve vládě. Z tohoto důvodu navrhuje úpravu Statutu NKS.  
Změny se budou týkat: 
a) technické oblasti  
b) zřízení Řídícího výboru NKS – jmenování vládou  

(náměstci MV a MI, MPO a MK) 
c) příprava změn při delimitaci MI na MV a zabezpečení administrativní a 

organizační funkčnosti NKS 
Předkladatelem do vlády bude MV a MI. 
  
Usnesení NKS: 
NKS souhlasí s ústně navrženou úpravou Statutu NKS (slovy předsedy NKS), 
která bude v písemné podobě předložena NKS. 
 
NKS pověřuje svého předsedu k součinnosti/dopracování Statutu a následnému 
rozeslání elektronickou formou všem členům NKS. 
 

Hlasování: Usnesení schváleno jednomyslně všemi hlasy přítomných členů 
NKS a hlasujících alternátů.  

 
    

2.    Technický plán přechodu (TPP) 
Ředitel Duchač opětovně připomněl, že aktualizovaný TPP nebude schválen a 
Radou ČTÚ vydán do té doby, než bude schválen nový právní rámec, KTERÝ 
BY ZAJISTIL JEHO VYMAHATELNOST. 
V listopadu 2006 byla shoda všech zúčastněných subjektů na předpokládaném 
termínu ukončení analogového vysílání z vysílače: 
Domažlice - Vraní vrch ke konci 2. Q. 2007 s tím, že konečný termín bude 
stanoven následně.  
Bohužel zejména z důvodu pocitu nedostatečné informační kampaně ze strany 
provozovatelů TV vysílání a v případě TV NOVA i na základě názoru, že digitální 
vysílání z uvedeného vysílače nenahradilo v plném rozsahu analogové vysílání 
programu NOVA šířené z tohoto vysílače (aniž by se uvažovalo pokrytí území a 
obyvatel i z jiných vysílačů) se nepodařilo dohodnout závazný a jednotný termín 
ukončení analogového vysílání z tohoto vysílače.  
Tato dohoda (alespoň s jednotlivými provozovateli vysílání) je podle názoru ČTÚ 
žádoucí, protože je jediným možným postupem, jak stanovit konkrétní datum 
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ukončení analogového vysílání. V případě samostatného postupu ČTÚ cestou 
správního řízení je možno odejmout pouze oprávnění na vysílání programu ČT2 
(12. TV kanál) a termín nabytí právní moci tohoto rozhodnutí nelze přesně 
stanovit.  
 
ČTÚ dále trvá na svém stanovisku, že nebude upravovat TPP do doby 
než bude přijata příslušná změna legislativy. 
Aktuální doplnění informace: 
V pátek 27. 4. 2007 se na ČTÚ bude konat další kolo jednání k této 
problematice s provozovateli vysílání.  
 
 

3.    Pracovní skupiny NKS 
Předsedové a zástupci jednotlivých pracovních skupin informovali o aktuální 
činnosti pracovních skupin:  
Technická PS: 
Zasedání Technické skupiny proběhlo 17. 4. 2007, bylo projednány: 
• Otázky, týkající se STA – byl dokončen materiál, který byl odeslán NKS a 

vyvěšen na web NKS. 
• Problematika identifikace služeb v systémech DVB (spolupráce ČT, CDG, 

ČTÚ) - předpokládá se, že závěry by mohly být k dispozici do 30. 7. 2007, 
pak budou předány standardně NKS, jedná se o problematiku, která je 
v kompetenci ČTÚ podle zákona o elektronických komunikacích. 

• Práce na D-Book, dne 15. 5. bude projednána osnova a postup prací. 
• Metodika stanovení rozsahu pokrytí s ohledem na odlišné a nejasné 

definice v současné legislativě. Cílem je připravit jednotné definice a 
metody měření/monitoringu vč. návrhu na úpravu právního rámce. Cílem 
ČTÚ je dosáhnout stavu, kdy ČTÚ by byl oprávněn formou OOP stanovit 
metodiku měření, resp. monitoringu pokrytí. 

Další zasedání TS bude 15. 5. 2007 na ČTÚ.  
 
Legislativní PS: 
Jednání Legislativní pracovní skupiny proběhlo 4. 4. 2007, byl projednáván 
návrh novely mediálního zákona, k němuž měli přítomní členové (ČTÚ, ČT, TV 
Barrandov, TV Prima, Stanice O, TV Z1, RTA) připomínky. 
 
Probíhají jednání mezi Ministerstvem kultury a Ministerstvem informatiky o 
spolupředkladatelství novely zákona ve zkráceném meziresortním 
připomínkovém řízení. Podle dosavadních předpokladů je stále reálné projednání 
výsledného návrhu změn zákonů ještě na předprázdninové schůzi PSP, která 
začíná 5. června 2007.  
 
Akademická PS: 
Ing. Hejkal informoval o jednání, které proběhlo 3. dubna. Jediným bodem APS 
NKS byla Národní satelitní platforma. APS NKS se shodla na tom, že by stávající 
provozovatelé zemského analogového televizního vysílání měli tento program 
také šířit bezplatně prostřednictvím satelitu. Problematikou v současné době 
zůstává otázka autorských práv. Stávající satelitní vysílání je klasifikováno jako 
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prostředek pro dokrytí oblastí, které nejsou a nemohou být pokryty zemským 
analogovým vysíláním. Pro takovýto druh satelitního vysílání jsou uplatňována 
jiná autorská práva  než pro standardní satelitní vysílání. APS NKS požaduje tuto 
problematiku projednat v Legislativní pracovní skupině NKS. Další jednání APS 
NKS proběhne 29. května na ČVÚT.   
 
 

4. Informační a komunikační kampaň Ministerstva informatiky – 
informace 
Informační kampaň MI pro oblast Domažlicka:  
Předseda NKS informoval o tom, že probíhá další fáze informační kampaně, 
kterou pro Ministerstvo informatiky realizuje firma Liberal Copnsulting s.r.o. 
Předseda NKS informoval o výsledcích pracovních jednání a prověrek přímo 
v daném regionu a seznámil členy NKS s výhradami k průběhu kampaně. Stále 
není znám finální termín vypnutí analogu na Domažlicku, a není tak možné 
přesně termínovat probíhající kampaň. 
 

 

5.    Průběh vysílání v oblasti Domažlic a příprava Ústí nad Labem 
Předseda NKS přivítal hosty, kteří byli pozváni z důvodu dialogu v oblasti již 
spuštěné „malé“ kampaně v regionu Domažlic a připravované „velké“ kampani 
v dalších oblastech přechodu. 
 

 
6.    Různé 
 

 Pravidelná jednání NKS se zástupci asociací a sdružení výrobců techniky ASE. 
 Licenční řízení RRTV na udělení digitálních TV licencí po dalších soudních 

rozhodnutích – RRTV podá kasační stížnost. Rozsudky soudů jsou ve stejné 
věci velmi rozdílné. Rada rozhodne v polovině května o další strategii 
(obnovené rozhodování nebo vyčkání rozhodnutí NSS). 

 Informace o přípravě projektu celkové informační kampaně, kde se kromě 
státní účasti předpokládá i využití spolupráce s komerčními subjekty. Bude 
samostatným tématem dalšího zasedání NKS. Diskuze o finančních přínosech 
přechodu na digitální vysílání pro stát (DPH, Digitální dividenda ad.).  

 Problematika využití tzv. Telekomunikačního účtu pro krytí nákladů na digitální 
vysílání na Domažlicku pro část operátorů a provozovatelů vysílání – NKS dodá 
podklady ÚOHS pro objasnění situace a případně stanovení dalšího postupu. 

 Pozvaní hosté Ing. Novák – LC, Dr. Beneš – ST 
Zástupci realizačních firem kampaně Ministerstva informatiky prezentovali 
aktuální průběh kampaně a další  připravované akce. Za Liberal Consulting 
s.r.o. (LB) Ing. Svatoslav Novák a za společnost Sdělovací technika s.r.o. (ST) 
Dr. Petr Beneš. V další části následovala diskuze se členy NKS. 
 
V plánu jsou setkání s občany regiony a spuštění inzerce v tisku. Diskutuje se 
o vysílání TV spotů, zatím není rozhodnuto na které televizi budou spoty 
odvysílány. V dalších dnech bude uveden do provozu v regionu Domažlic   
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„promo“ automobil. Byl zprovozněn web – podle informací zástupců firem 
budou uvedeny do pořádku nesrovnalosti plynoucí ze zaváděcího provozu 
webu „digitalne.tv“ (převzaté informace bez uvedení zdroje a více odkazů na 
oficiální instituce).  
Dle vyjádření zástupce ST se na expozici v Domažlicích a v H. Týně věcně 
podílejí místní prodejci elektrotechniky. Podle odhadu bylo v regionu prodáno 
okolo 8 tisíc set-top-boxů. 
 

 
 
Příští zasedání NKS bude 31. 5. 2007 v 14:00 hod. 
 
 
 
 
Zapsala: Denisa Hrabáková                               Schválil: Ing. Zdeněk Duspiva, v.r. 
                                                                        předseda NKS 


